
Op de barricade voor het Frans 
 

De Visie Frans groep in gesprek met OCW, Platform 2032 en de Onderwijsraad over de positie van 
het Frans 
 
In juni stuurde Levende Talen een brief naar de minister en staatssecretaris van OCW om onze 
zorgen te uiten over de precaire positie van het Frans in het onderwijs. Deze brief sluit aan bij acties 
van leraren in het voortgezet onderwijs, vertegenwoordigd door Levende Talen en door lid Camiel 
van Woerkum, het Kenniscentrum Frankrijk-Nederland, de lerarenopleiders uit het HBO en de SRNU 
(Stichting Romanisten aan de Nederlandse Universiteiten). In reactie op deze initiatieven werd zowel 
Levende Talen als de andere initiatiefnemers uitgenodigd voor een overleg op het ministerie op hoog 
ambtelijk niveau met de directeur Hoger Onderwijs en Studiefinanciering en de directeur Voortgezet 
Onderwijs. 
 
Dit overleg vond plaats op 2 november 2015. Naast Levende Talen en de bovengenoemde partners 
schoven ook de ambassadeur van Frankrijk, Zijne Excellentie Laurent Pic, en de diplomatiek 
afgevaardigde van Wallonië en Brussel, dhr. Marc Clairbois aan bij het overleg. Zij onderstreepten 
nogmaals het belang van goed onderwijs van het Frans voor Nederland. Het gezamenlijk statement 
van Levende Talen, het Kenniscentrum Frankrijk-Nederland, VLOF en SRNU vindt u hier Het overleg 
vond plaats in een goede sfeer. Het ministerie heeft zeer zorgvuldig geluisterd naar de zorgen die 
werden geuit. Op het gebied van het wetenschappelijk onderwijs boden we gezamenlijk een 
herstelplan met actiepunten aan. Wij hebben dit overleg als zeer constructief ervaren en hopen dan 
ook dit het begin is van vernieuwde positieve aandacht voor het Frans in het Nederlandse onderwijs. 
 
Eind december is er vervolgens een gesprek geweest met twee commissieleden, waaronder 
voorzitter Paul Schnabel, van Platform Onderwijs 2032. Helaas was dit gesprek minder constructief. 
Hoewel zowel de sectie Duits van Levende Talen als de sectie Frans hun zorgen uitten over het 
moderne vreemde talen onderwijs in Nederland, kregen wij de indruk dat het advies er al lag en dat 
men bleef bij hun eerste standpunt: namelijk alleen Engels verplicht binnen het Nederlandse 
onderwijs. Wij hebben hier onze zorgen over geuit en na het gesprek nogmaals onze verklaring 
gestuurd, deze vindt u hier. Het eindadvies Platform 2032 verscheen op 23 januari. De commissie 
heeft daarin in het geheel geen rekening gehouden met onze dringende  aanbeveling om ten minste 
twee MVT verplicht te stellen binnen het onderwijs. 
 
Vanaf februari 2016  zijn er nieuwe stappen gezet door de nu zo genoemde visie Frans groep, waarin 
de sectie Frans LT, de vertegenwoordiger van de lerarenopleiding Frans HBO, het Kenniscentrum 
Frankrijk-Nederland en de Romanisten vertegenwoordigd zijn. 
Tijdens een algemene landelijke bijeenkomst is contact gelegd met de Onderwijsraad die voor de 
zomer een rapport over Internationalisering in het onderwijs zal uitbrengen aan  staatssecretaris 
Dekker. Tijdens die eerste ontmoeting was men zo geïnteresseerd in het standpunt van de Visie 
Frans groep dat binnenkort een vervolg gesprek plaats vindt; nu alleen met deze groep. 
Na een voorzet van de ambassadeurs van Frankrijk en Duitsland is een tweede nieuwe actie gestart. 
Vertegenwoordigers van de Actiegroep Mach mit! en vertegenwoordigers van La Table ronde pour le 
français en de Visie Frans groep hebben elkaar ontmoet om te bespreken welke acties men 
gemeenschappelijk zou kunnen voeren. Respect voor Europese afspraken over mvt onderwijs, het 
belang van een goede beheersing van onze buurtalen en het feit dat in een klein land als Nederland 
plurilinguisme van essentieel belang is, zie hier al een aantal punten waarop samenwerken zeker 
nuttig zal zijn. 
 
 

http://www.franszelfsprekend.nl/images/pdf/Platform_Onderwijs2032_Statement_20151102.pdf
http://www.franszelfsprekend.nl/images/pdf/Platform_Onderwijs2032_gesprek_20151216.pdf

